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     PROTOKOLL 1/2010 

 Sammanträdesdag  

 Tisdagen den 12 januari 2010 

 

 

 

Justerat den Justerat den  

 

 

 

Ingrid Dalén            Jan Lamby   

 

 

Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

Vice ordförande Jan Lamby (HSO/HRF)  

Ledamöter Anna Källström (HSO/R) 

 Göran Gustafson(SRF) 

 Berit Hinderson (HSO/FHLIS)  

Anmälda förhinder:  Inger Svedmyr 

(HSO/Elöverkänsligas förening) 

  Amir Amirriazi (DHR) 

 

Dessutom närvarade föredragande handläggare. 

  

   

§ 1 Fastställande av dagordning  

Efter tillägg under punkten Rapporter godkändes 

dagordningen.    

  

§ 2 Föregående protokoll 

Rådet godkände protokoll nr 15/2009 som lades till 

handlingarna. 

 

§ 3 Inkomna och utgående protokoll/skrivelser 

Anmäldes inkomna protokoll/minnesanteckningar vilka        

lades till handlingarna: 

 

Protokoll nr 10/2009 från kommunstyrelsens handikappråd. 

  

Protokoll nr 11/2009 från trafik- och renhållningsnämndens  

handikappråd.  
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Minnesanteckningarna från presidiemötet den 1 oktober 

diskuterades.   Rådet konstaterade dels att närvarolistan ska 

kompletteras med Jan Lambys namn, dels att 

nämndsekretariatets förslag till rutin för god kommunikation 

mellan rådet och nämnden inte hade kompletterats med 

rutiner för behandling av verksamhetsplaner, 

verksamhetsberättelser och budget, inklusive 

budgetuppföljning, vilket rådet hade begärt. Rådet beslutade 

att återkomma i frågan  och att vid ett senare möte diskutera 

de svar som lämnats på rådets frågor. 

 

§ 4        Ärenden tagna på delegation 

Inga ärenden tagna på delegation fanns att anmäla. 

 

 

§ 5         Exploateringsnämnden  

Ordföranden gick igenom dagordningen, tjänsteutlåtanden 

och protokollet från nämndens senaste möte.   

  

Sekreteraren fick i uppdrag att undersöka om rådets skrivelse 

angående verksamhetsplaneringen 2010 har nått nämnden. 

Om så är fallet undrar rådet varför det inte är noterat i 

protokollet. 

 

§ 6     Remisser 

 Boverkets rapport ”Återanvändning av hissar och större 

installationer finansierade med bostadsanpassningsbidrag”. 

 Rådet ställer sig bakom kontorets yttrande. 

 

                  Ett förslag till yttrande över Motion om utbyggnad av 

tunnelbana i Stockholmsregionen (2009/31) diskuterades. 

                  Rådet godkände förslaget med vissa mindre kompletteringar.  

 

§ 7      Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för   

Akalla 4:1 m m, korsningen Borgarfjordsgatan/Kista Alléväg, 

i stadsdelen Kista, S-Dp 2009-15275-54 

Föredragande:  Erik Isacsson 

Svar senast 25 januari 2010  

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

Ramper får inte luta mer än 1:20 och ska utformas med 

viloplan och räcken i enlighet med byggreglerna. 
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Rådet anser det olämpligt att placera elnätstationen under 

trottoaren och att den därför bör flyttas. Endast om Fortum 

kan garantera att magnetfältet inte kommer att överstiga 0.2 

mikrotesla kan rådet godta placeringen men anser att 

elnätstationen då bör märkas ut så att personer som är 

elöverkänsliga kan undvika området. 

 

Entréerna till husen inne på gården  ska vara tydligt 

markerade så att de är lätt att hitta från gatan även för 

personer med nedsatt orienteringsförmåga. 

 

Då det gäller garage ska handikapplatser placeras intill alla 

hissar. Utformningen av garageuppfarten bör inte luta mer än 

1 till 20. Utrymningssäkerheten i garaget måste beaktas. Om 

inte ett fullgott sprinklersystem anordnas bör garaget förses 

med en brandsäker sluss med hiss som går att använda vid 

brand. 

 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom 

att sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta 

inte är möjligt bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt 

att både hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) 

kan lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan 

nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

I båda fallen ska det vara användbart för personer med 

nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller andra 

funktionsnedsättningar.   

 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor 

utomhus anser rådet att avståndet från entré till 

kvittblivningsställe inte bör överstiga 10 m. 

 

Rådet påpekade också att det måste  ordnas ett 

övergångsställe från busshållplatsen till förvaltningshuset. I 

dagsläget är övergången inte tillfredsställande ur 

tillgänglighetssynpunkt. 

 

 Rådet tackade för informationen. 

 

 

§ 8 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Örby 

4:1 m m , området vid kv Urverket, i stadsdelen Örby, S-

Dp 2009-00747-54 

Föredragande:  Helena Ackelman 

Svar senast 29 januari 2010  
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Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

Rådet är negativt till tvåvånings radhus, eftersom de är 

olämpliga som bostäder för hushåll med rörelsehindrade 

familjemedlemmar. Om de ändå byggs, ska det finnas 

möjlighet att installera inomhushiss (vertikalhiss) med 

bibehållen god planlösning. 

 

Rået har fått information om att entréerna kommer att vara 

helt tillgängliga. 

 

Rådet påpekade även att det är viktigt att man tar vara på de 

erfarenheter man gjort i staden av att utforma lekplatser, som 

även barn med funktionshinder kan använda och att 

lekplatserna och anslutande vägar ska vara tillgängliga också 

för föräldrar och andra medföljande. 

 

Rådet tackade för informationen. 

 

 

§ 9  Inbjudan till samråd om program för Vattenfall 2 m m i 

stadsdelen Råcksta, S-Dp 2009-01446-54 

Föredragande: Maria Pettersson 

Svar senast den 29 januari 2010 

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

Vid val av hustyper avstyrker rådet radhus i tre plan. Rådet är 

även negativt till tvåvånings radhus, eftersom de är olämpliga 

som bostäder för hushåll med rörelsehindrade 

familjemedlemmar. Om de ändå byggs, ska det finnas 

möjlighet att installera inomhushiss (vertikalhiss) med 

bibehållen god planlösning. 

 

Rådet känner stor tveksamhet till att kunderna ska kunna 

köpa en ”råyta” och inreda den efter eget behov. Det får inte 

leda till att byggreglerna och tillgänglighetskraven inte följs. 

Försämringar av tillgängligheten får inte heller göras under 

driftskedet. 

 

Bullerkraven måste följas i området. Förslaget med ”runt 

höghus” kommer sannolikt att ge bullerproblem. 

 

Tillräcklig markyta ska avsättas så att gång- och cykelvägar 

kan separeras i enlighet med stadens riktlinjer för 
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tillgänglighet ”Stockholm – en stad för alla”, trafikkontoret 

2008. 

 

Rådet tackade för informationen. 

 

 

§ 10 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

fastigheten Rörstrand 5, i stadsdelen Norrmalm, S-Dp 

2009-16916-54  

Föredragande: Renoir Danyar  

Svar senast 15 januari 2010   

 

Utgår då handläggaren fått förhinder. Rådet beslutade att ta 

ärendet på delegation. 

           

§ 11 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för  

Tågordningen1, Kungsbron 30 i stadsdelen Norrmalm,  

S-Dp 2009-09884-54 

Föredragande:  Karl-Johan Dufmats 

Svar senast 14 januari 2010 

 

Rådet hade ingen erinran och tillstyrker förslaget.  

Rådet tackade för informationen. 

                    

§ 12 Rapporter 

Inga rapporter lämnades. 

 

§ 13 Övriga frågor 

Sekreteraren frågade om de ledamöter som nu finns upptagna 

i förteckningen på stadsbyggnadskontorets del av 

Stockholmsportalen på Internet vill stå kvar med sina 

uppgifter. Närvarande ledamöter hade inget att invända mot 

de uppgifter som står på listan. 

 

Rådet beslutade även att i kallelsen lägga till en paragraf för 

”Kvarvarande frågor som ej besvarats”.   

 

Mötet avslutades kl. 16.30 

  

 

Vid protokollet 

 

 

 Anita Westergren 
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